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Utbildningsnämnden 

UN § 76                                                   Dnr 2024/00002 

Godkännande av dagordning. Anmälan om jäv. 

  

Utbildningsnämndens beslut 

Utbildningsnämnden godkänner upprättat förslag till dagordning. 

 

 

_________________________ 
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Utbildningsnämnden 

UN § 77                                                   Dnr 2024/00001 

Sekretess: Systematiskt kvalitetsarbete - Befarade 
kränkningsärenden, synpunkter och klagomål samt eventuellt 
inkomna "Tillsyn individärenden" 

  

Utbildningsnämndens beslut 

Utbildningsnämnden noterar informationen. 

Bakgrund 

Statistik över befarade kränkningsärenden informeras om på varje möte. Denna gång 
redovisas inkomna ärenden under tiden 16 april till 14 maj 2024. 

Avdelningschef för grundskolan informerar om ett inkommet klagomål, dnr UN 
2024/107. 

 

 

_________________________ 
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Utbildningsnämnden 

UN § 78                                                   Dnr 2023/00106 

Sekretess Frånvarotrappan - Frånvarouppföljning Grundskola 

  

Utbildningsnämndens beslut 

Utbildningsnämnden godkänner informationen.     

Bakgrund 

Huvudmannen för den skola som eleven går i ska se till att eleven fullgör sin 
skolgång, vilket först och främst innebär att eleven går till skolan och deltar i 
utbildningen. ”Frånvarotrappan” är ett sätt att visualisera en elevs situation i olika 
steg av frånvaro. Där ges även förslag på åtgärder skolan bör vidta för att underlätta 
elevens återgång till sin skolmiljö. Arbetet med elever som har hög frånvaro är en 
process där analys och bedömning av måluppfyllelsen ligger till grund för beslut om 
åtgärder för förbättringar.    
 
Bedömning ur miljömässig dimension 

Utbildningsförvaltningen, avdelning grundskola har inte funnit några särskilda 
aspekter på frågan utifrån denna dimension.    
 
Bedömning ur social dimension 

Utbildningsförvaltningen, avdelning grundskola bedömer att beslutet ur en social 
dimension ger elever förutsättningar till en fullföljd utbildning vilket därmed 
förebygger risken för utanförskap i samhället på sikt, skolplikten säkerställer rätten till 
utbildning.   
 
Bedömning ur ekonomisk dimension 

Utbildningsförvaltningen, avdelning grundskola bedömer att beslutet ur en 
ekonomisk dimension kräver ett långsiktigt perspektiv för att påverka elevresultat 
och socioekonomi.  

Underlag för beslut 

Tjänsteskrivelse ”Frånvarotrappan – redovisning frånvaro, grundskolan” upprättad 
av avdelningschef för grundskolan och utbildningschef. 

Sekretess: Muntlig redovisning av frånvaron i grundskolan på mötet. 

 

 

_________________________ 
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Utbildningsnämnden 

UN § 79                                                   Dnr 2023/00162 

Återkoppling Basprogram för elevhälsans medicinska insatser 

  

Utbildningsnämndens beslut 

Utbildningsnämnden godkänner uppföljningen angående förändringen i Basprogram 
för hälsoövervakning och hälsoupplysning för elevhälsans medicinska insatser 
gällande åk 7.     

Bakgrund 

Barn- och elevhälsochefen redovisade revideringen av Basprogram för 
hälsoövervakning och hälsoupplysning för elevhälsans medicinska insatser på 
nämndens möte 2023-09-19 (Un § 136). Basprogram för hälsoövervakning och 
hälsoupplysning för elevhälsans medicinska insatser förändrades inför läsåret 23-24. 
Detta innebar bland annat att de strukturerade hälsosamtal som tidigare genomförts i 
åk 7 flyttades till åk 8. Nämnden beslutade då om uppföljning i januari 2024 
angående förändringen för åk 7. 

Utbildningsnämnden beslutade 2024-01-23 (Un § 5) om uppföljning angående 
förändringen för åk 7, gällande möjligheter för skolkurator att ha mindre 
diskussionsgrupper i ämnet trygghet, trivsel och relationer. 

Barn- och elevhälsochefen ska även återkomma kring hur elever i åk 7 informeras 
om tobak, alkohol, narkotika och om pubertet, sexualitet, preventivmedel och 
könssjukdomar.    
 
Bedömning ur miljömässig dimension 

Ingen bedömning har gjorts utifrån denna dimension.     
 
Bedömning ur social dimension 

Ingen bedömning har gjorts utifrån denna dimension.   
 
Bedömning ur ekonomisk dimension 

Ingen bedömning har gjorts utifrån denna dimension. 

Arbetsutskottets förslag 

Beslutet överensstämmer med arbetsutskottets förslag. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande Anette Karlsson (M) tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner att 
nämnden beslutar enligt förslaget. 
 



 

Utbildningsnämndens 
sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2024-05-14 

Sida 7 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

 

Underlag för beslut 

Tjänsteskrivelse ”Återkoppling - Basprogram för hälsoövervakning och 
hälsoupplysning för elevhälsans medicinska insatser” upprättad av barn- och 
elevhälsochef samt utbildningschef. 

Basprogram för hälsoövervakning och hälsoupplysning för elevhälsan medicinska 
insatser. 

 

 

_________________________ 
Expedieras till: 
Barn- och elevhälsochef 

 

 



 

Utbildningsnämndens 
sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2024-05-14 

Sida 8 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

 

Utbildningsnämnden 

UN § 80                                                   Dnr 2024/00042 

Ekonomisk genomlysning av bokslut föregående år (2023) 

  

Utbildningsnämndens beslut 

Utbildningsnämnden godkänner informationen.    

Bakgrund 

Utbildningsförvaltningen genomförde på uppdrag av utbildningsnämnden under 
2019, 2020, 2021 och 2022 en genomlysning av ekonomin inom förskolan, 
fritidshem, grundskolan, gymnasieskolan samt skolmåltider baserat på beslut Un 
2018-11-13 § 175. För att hålla en kontinuitet och fortsatt analys i ärendet har 
sammanställning av resultatet även gjorts efter bokslutet 2023. 

Sammanställningen har pågått under våren 2024. Nyckeltal har tagits fram utifrån 
uppgifter från bland annat Kolada. 

Arbetsutskottets förslag 

Beslutet överensstämmer med arbetsutskottets förslag. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande Anette Karlsson (M) tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner att 
nämnden beslutar enligt förslaget. 

Underlag för beslut 

Sammanställning av ekonomiskt resultat 2023. 

 

 

_________________________ 
Expedieras till: 
Utbildningschef 
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Utbildningsnämnden 

UN § 81                                                   Dnr 2023/00062 

Budget 2024 - utbildningsnämnden 

  

Utbildningsnämndens beslut 

Utbildningsnämnden godkänner de framtagna åtgärderna för en budget i balans. 

Bakgrund 

Enligt kommunens ekonomistyrningsprinciper ska ekonomienheten årligen upprätta 
två prognoser för nämndernas verksamheter. Prognoserna ska upprättas efter april 
och augusti. Prognoserna upprättas i syfte att följa upp nämndernas och kommunens 
ekonomi så att den följer antagen budget. Kommunstyrelsen har uppsynsplikt över 
nämndernas ekonomi. Vid avvikelser från budget ska nämnden upprätta en 
åtgärdsplan för att beskriva de åtgärder som ska vidtas för att uppnå en budget i 
balans. Åtgärdsplanen ska presenteras för kommunstyrelsens arbetsutskott. 

Utbildningsnämndens bokslut 2023 visade ett underskott på 18,1 mnkr. 12 mnkr av 
dessa var föranledda av ett beslut i Kommunfullmäktige 2023-05-29 (KF § 120) 
gällande omfördelning av budgetramar 2023 med syftet att uppnå en god ekonomisk 
hushållning på längre sikt utifrån finansiella mål. I detta beslut minskades 
utbildningsnämndens ram med 12 mnkr. Vid utbildningsnämndens sammanträde 
2023-08-29 (Un § 130) beslutades att minska innevarande barn-, elevpeng och 
programpeng för förskola, grundskola och gymnasieskola för tiden oktober, 
november och december 2023. Tillskottet i budget 2024 var 22 mnkr. för att täcka de 
12 mnkr, kostnadsökningar och löneökningar 2024. 

I inledningen av 2024 har besked lämnats att lokalvården ökat sina priser vilket 
oförändrat skulle innebära 1,2 mnkr och personalomkostnadspålägget har ökat med 
5,1 mnkr mer än vad förvaltningen tilldelats. Med anledning av det förändrade 
ekonomiska utrymmet 2024, samt att förskolan har en stor minskning av antalet barn 
i förskolan hösten 2024 har verksamheterna påbörjat åtgärder eller planerat åtgärder 
att genomföra under verksamhetsåret. 

Vid presentation av åtgärder i utbildningsnämndens arbetsutskott 2024-04-02  
(Un § 34) beslutades att utbildningschef får i uppdrag att prissätta de på mötet 
redovisade åtgärderna för en budget i balans.     
 
Bedömning ur miljömässig dimension 

Utbildningsförvaltningen har inte funnit några särskilda aspekter på frågan utifrån 
denna dimension.   
 
Bedömning ur social dimension 

Utbildningsförvaltningen har inte funnit några särskilda aspekter på frågan utifrån 
denna dimension.    
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Bedömning ur ekonomisk dimension 

Utbildningsförvaltningen bedömer att den ekonomiska fördelningen mellan 
enheterna utifrån antagen resursfördelningsmodell följer avsikten med att tillgodose 
en likvärdig utbildning för barn och elever utifrån denna dimension. En likvärdig 
utbildning där barn och elever ges förutsättningar till fullföljd utbildning och därmed 
förebygga risken för utanförskap i samhället på sikt. Utbildningsförvaltningen 
bedömer att vissa åtgärder kan ha påverkan kring kvalitet i verksamheterna, men 
mätningar av denna påverkan sker över längre tid och det kan samtidigt finnas andra 
faktorer som bidrar till kvalitetsförändringar över tid. Kvalitetspåverkan beror även 
på över hur lång tid det sker ekonomiska anpassningar eller man skjuter på inköp 
som annars skulle gjorts.   

Arbetsutskottets förslag 

Beslutet överensstämmer med arbetsutskottets förslag.  

Behandling på sammanträdet 

Ordförande Anette Karlsson (M) tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner att 
nämnden beslutar enligt förslaget. 

Underlag för beslut 

Åtgärder budget 2024. 

Antal tjänster grundskola förändring budget. 

 

 

_________________________ 
Expedieras till: 
Utbildningschef 

 

 

 



 

Utbildningsnämndens 
sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2024-05-14 

Sida 11 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

 

Utbildningsnämnden 

UN § 82                                                   Dnr 2023/00135 

Fritidshem Sjötorp 

  

Utbildningsnämndens beslut 

1. Utbildningsnämnden noterar informationen angående närvaro vid Sjötorps 
fritidshem.   

2. Utbildningsnämnden beslutar om en tillfällig stängning av fritidshemmet i 
Sjötorp från 1 augusti 2024 med anledning av påvisad låg närvaro. Beslutet 
sker även ur ett barnperspektiv utifrån Skolverkets råd och riktlinjer. 
Utvärdering ska göras i december 2024. 

Bakgrund 

Utbildningsnämnden beslutade 2024-03-19 (Un § 67) att en mätning av närvaro vid 
Sjötorps fritidshem ska göras.   

För att följa Skolverkets råd ska verksamheterna ha ett lärande som ska vara 
grupporienterat. Gruppen ska användas för att stimulera socialt lärande och utveckling. 
Eleverna ska ges möjlighet att utveckla förmågan att samarbeta och hantera konflikter. 
Verksamheten ska främja allsidiga kontakter och social gemenskap. Detta är svårt att 
uppnå i befintlig verksamhet i Sjötorp. Sett ur ett arbetsmiljöperspektiv är det inte 
försvarbart att ha personal med få barn vi en enhet medan belastningen är hög vid andra 
enheter. 

 
Bedömning ur miljömässig dimension 
Ingen bedömning har gjorts utifrån denna dimension.   
 
Bedömning ur social dimension 

Ingen bedömning har gjorts utifrån denna dimension.  
 
Bedömning ur ekonomisk dimension 

Ingen bedömning har gjorts utifrån denna dimension.  

Arbetsutskottets förslag 

Beslutet överensstämmer med arbetsutskottets förslag. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande Anette Karlsson (M) tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner att 
nämnden beslutar enligt förslaget. 
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Underlag för beslut 

Tjänsteskrivelse ”Närvaro Sjötorps fritidshem” upprättad av avdelningschef 
grundskola och utbildningschef. 

Mätning närvaro vid Sjötorps förskola. 

 

_________________________ 
Expedieras till: 

Avdelningschef grundskola, Utbildningschef 
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Utbildningsnämnden 

UN § 83                                                   Dnr 2024/00067 

Handlingsplan för åtgärder inför förväntat lägre antal barn i 
förskolan hösten 2024.  

  

Utbildningsnämndens beslut 

Utbildningsnämnden beslutar att avsluta verksamheten pedagogisk omsorg och att 
tillfälligt stänga Termitens förskola från 1 augusti 2024. Beslutet sker ur ett 
barnperspektiv utifrån Skolverkets råd och riktlinjer.     

Bakgrund 

Utbildningsnämndens arbetsutskott gav utbildningschefen i uppdrag 2024-03-05 
(Unau § 11) att redovisa en handlingsplan för åtgärder inför förväntat lägre antal barn 
i förskolan hösten 2024. Redovisningen ska innehålla underlag för planerat barnantal 
per förskola och avdelning maj och september 2024, samt närvarotid.  

Befolkningsprognos visar på en sämre befolkningsutveckling än tidigare år. 
Utbildningsförvaltningen har därför behov av att anpassa förskoleverksamheten 
utifrån rådande demografiska förutsättningar. Detta innebär att anpassa antalet 
lokaler efter behov, samt pedagoger efter antal barn och den fastställda barnpengen. 

Utbildningsnämnden beslutade 2024-03-19 (Un § 44) att en återkoppling i ärendet 
ska ske på varje arbetsutskott framgent.  

Efter pågående arbete med dimensioneringen av förskolan framkommer att det 
ekonomiskt och organisatoriskt är lämpligt att avsluta verksamheten pedagogisk 
omsorg. Barn och medarbetare kan beredas plats på Kvarnstenens förskola. Vidare 
bedöms det lämpligt att tillfälligt stänga Termitens förskola och flytta barn till 
Kompassens förskola samt att erbjuda medarbetare att också medfölja till 
Kompassens förskola.    

För att följa Skolverkets råd ska verksamheterna ha ett lärande som ska vara 
grupporienterat. Gruppen ska användas för att stimulera socialt lärande och utveckling. 
Barnen ska ges möjlighet att utveckla förmågan att samarbeta och hantera konflikter. 
Verksamheten ska främja allsidiga kontakter och social gemenskap. Detta är svårt att 
uppnå i befintlig verksamhet. Sett ur ett arbetsmiljöperspektiv är det inte försvarbart att ha 
personal med få barn vi en enhet medan belastningen är hög vid andra enheter. 
 
Bedömning ur miljömässig dimension 

Utbildningsförvaltningens bedömning är att åtgärderna kan få en positiv påverkan ur 
miljömässig dimension, eftersom en samordning av lokaler anpassas mot behovet.    
 
Bedömning ur social dimension 

Utbildningsförvaltningen har inte gjort någon bedömning utifrån denna dimension.   
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Bedömning ur ekonomisk dimension 

Utbildningsförvaltningens bedömning är att en anpassad dimensionering av 
förskoleplatser är viktigt ur ett ekonomiskt perspektiv. Antalet platser bör svara mot 
det prognostiserade behovet av förskola. Föreslagen planering bygger på statistik av 
antal födda barn under år 2023 och analyser av tidigare års förväntade behov av 
förskoleplatser. Antalet platser, samt avdelningar på respektive förskola måste även 
anpassas utifrån ett ekonomiskt perspektiv.  

Arbetsutskottets förslag 

Beslutet överensstämmer med arbetsutskottets förslag. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande Anette Karlsson (M) tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner att 
nämnden beslutar enligt förslaget. 

Underlag för beslut 

Tjänsteskrivelse ”Återkoppling - Handlingsplan åtgärder inför förväntat lägre antal 
barn i förskolan” upprättad av avdelningschef förskola och pedagogisk omsorg samt 
utbildningschef. 

Tidplan åtgärder inför förväntat lägre antal barn i förskolan. 

 

 

_________________________ 
Expedieras till: 
Avdelningschef förskola och pedagogisk omsorg 
Utbildningschef 
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Utbildningsnämnden 

UN § 84                                                   Dnr 2024/00079 

"Det syns inte"  

  

Utbildningsnämndens beslut 

Utbildningsnämnden beslutar godkänna informationen avseende projektet ”Det syns 
inte”. 

Bakgrund 

Sedan februari 2024 deltar Vadsbogymnasiet, som en av 10 skolor i Skaraborg, i 
projektet ”Det syns inte”. Projektet leds av Utbildning Skaraborg, som en del i 
arbetet med fullföljda studier, och utvärderas av Högskolan i Skövde.  

Vadsbogymnasiets deltagande i "Det syns inte" är en del i det gemensamma arbetet 
inom utbildningsförvaltningen i Mariestad. Projektet innebär att skolan får tillgång till 
ett webbaserat material som är anpassat för skolelever. Materialet, som består av 
moduler med filmer, text och frågor, är framtaget i samarbete med Karolinska 
institutet och forskaren Sissela Nutley och berör områden som sociala medier, 
prestationsångest, sömn, kost och rörelse med mera. 

I projektet samarbetar rektorer, elevhälsoteam och mentorer i arbetet med att 
implementera processerna och jobba operativt med att genomföra projektet.  

Rektor är samverkansansvarig. Projektet ingår i skolans systematiska kvalitetsarbete 
och är kopplat till huvudmannens mål ”Se och förstå alla barn och elever” och 
Vadsbogymnasiets mål ”Eleverna ska känna sig motiverade till en hög närvaro i 
skolan”. 

Målet är att eleverna ska få till sig kunskaper, strategier och verktyg som hjälper dem 
att stärka sin psykiska hälsa. Utöver det främjande arbetet genomför elevhälsan 
tillsammans med lärare och mentorer, vid behov, mer riktade och insatser inom 
ramen för projektet.  

Arbetet med modulerna i det webbaserade materialet sker tillsammans med eleverna 
under mentorstid. Upplägget för våra elever på Introduktionsprogrammen ser lite 
annorlunda ut utifrån den elevgruppens behov och förutsättningar. Där finns också 
utrymme att lägga in ytterligare pass varje vecka för att arbeta inom ramen för 
projektet. 

Det webbaserade materialet prövas under vårterminen på fyra program samt IM och 
till hösten 24 kommer samtliga elever på Vadsbogymnasiet att jobba med materialet 
för att främja elevers psykiska hälsa. 

Vårdnadshavare involveras i projektet via information på föräldramöten, 
utvecklingssamtal och via skolans lärplattform.   

Vadsbogymnasiet ser också projektet som en kompetenshöjande insats för våra olika 
professioner inom gymnasieskolan. 

 



 

Utbildningsnämndens 
sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 
2024-05-14 

Sida 16 

 

 

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 

 

 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Utbildningsförvaltningen, avdelning gymnasium/vuxenutbildning har inte funnit 
några särskilda aspekter på frågan utifrån denna dimension.   
 
Bedömning ur miljömässig dimension 

Utbildningsförvaltningen, avdelning gymnasium/vuxenutbildning har inte funnit 
några särskilda aspekter på frågan utifrån denna dimension.   
 
Bedömning ur social dimension 

Vadsbogymnasiets bedömning är att ett ökat psykiskt välmående bland skolans elever 
skulle öka möjligheterna bland eleverna att nå en högre måluppfyllelse och därmed 
öka möjligheterna för dem att nå en gymnasieexamen.  

Underlag för beslut 

Tjänsteskrivelse upprättad av rektor, gymnasiechef och utbildningschef. 

 

 

_________________________ 
Expedieras till: 
Rektor Vadsbogymnasiet 
Avdelningschef gymnasiet, vuxenutbildningen 
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Utbildningsnämnden 

UN § 85                                                   Dnr 2024/00080 

Systematiskt kvalitetsarbete - Uppföljning av trygghet och 
studiero i gymnasieskolan 

  

Utbildningsnämndens beslut 

Utbildningsnämnden godkänner uppföljning av trygghet och studiero 
Vadsbogymnasiet.                                                                   

Bakgrund 

Varje år i maj månad görs en uppföljning av trygghet och studiero vid 
Vadsbogymnasiet enligt Riktlinje för Systematiskt kvalitetsarbete.   
 
Bedömning ur miljömässig dimension 

I ärendet görs det ingen bedömning ur miljömässiga dimensionen.    
 
Bedömning ur social dimension 

I ärendet görs det ingen bedömning ur sociala dimensionen.  
 
Bedömning ur ekonomisk dimension 

I ärendet görs det ingen bedömning ur ekonomiska dimensionen. 

Underlag för beslut 

Tjänsteskrivelse ”Huvudmannens systematiska kvalitetsarbete – Uppföljning av 
trygghet och studiero vid Vadsbogymnasiet” upprättad av avdelningschef gymnasium 
och vuxenutbildning samt utbildningschef. 

Muntlig information på mötet.   

 

 

_________________________ 
Expedieras till: 
Rektor Vadsbogymnasiet 
Avdelningschef gymnasiet, vuxenutbildningen 
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Utbildningsnämnden 

UN § 86                                                   Dnr 2024/00061 

Remiss: Dnr: SI 2024:954 Ansökan från Vänergymnasiet AB 
om utökning av befintlig fristående gymnasieskola 

  

Utbildningsnämndens beslut 

Utbildningsnämnden beslutar godkänna yttrandet till Skolinspektionen.  

Bakgrund 

Vänergymnasiet AB har hos Skolinspektionen ansökt om godkännande som 

huvudman för en utökning av en befintlig fristående gymnasieskola vid 

Vänergymnasiet på Hantverkaregatan 7 i Mariestads kommun från och med 

läsåret 2025/2026.  

Mariestads kommun har 2024-02-22 mottagit en remiss från Skolinspektionen 

där kommunen ombeds yttra sig över ansökan som ett led i Skolinspektionens 

bedömning av ekonomiska, organisatoriska och pedagogiska konsekvenser av 

utökningen av programutbud i lägeskommunen. För att en ansökan om 

godkännande som huvudman för fristående skola ska godkännas av 

Skolinspektionen krävs att utbildningen inte innebär påtagliga negativa följder på 

lång sikt för eleverna eller för den del av skolväsendet som anordnas av det 

allmänna i den kommun där utbildningen ska bedrivas. Om kommunen anser att 

en etablering av en fristående skola skulle medföra påtagligt negativa 

konsekvenser behöver kommunen redogöra för konkreta exempel på hur det 

påverkar kommunen. Om godkännandet avser gymnasieskola eller anpassad 

gymnasieskola ska följderna i närliggande kommuner för den del av skolväsendet 

som anordnas av det allmänna också beaktas. Aktuell remiss har även skickats till 

Götene, Töreboda, Skara, Gullspång, Tibro och Skövde kommun.  

Ansökan 

Vänergymnasiet AB ansöker om att utöka befintlig fristående skola med 

ytterligare ett program, VVS- och fastighetsprogrammet.  

Programmet ska rymmas inom befintliga lokaler på skolenheten. Ekonomin 

påverkas av en ökad intäkt och med tillhörande kostnad. Elever vid programmet 

avses samläsa möjliga kurser med eleverna vid nuvarande program.  

Ansökan avser följande program, inriktningar samt antal elevplatser per år: 

Nationellt program 
VVS- och fastighetsprogrammet - PROGRAM_VF 
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Inriktning 
Fastighet - VFFAS 
 
 Läsår 1 Läsår 2 Läsår 3 Fullt utbyggd 

verksamhet 
Åk 1 4 4 4 4 
Åk 2 0 4 4 4 
Åk 3 0 0 4 4 
Totalt 4 8 12 12 
 
 
Nationellt program 
VVS- och fastighetsprogrammet - PROGRAM_VF 
Inriktning 

VVS – VFVVS 

 Läsår 1 Läsår 2 Läsår 3 Fullt utbyggd 
verksamhet 

Åk 1 4 4 4 4 
Åk 2 0 4 4 4 
Åk 3 0 0 4 4 
Totalt 4 8 12 12 

 

Fullt utbyggd verksamhet (2027/2028) avser 24 elever och 2 heltids 

yrkeslärartjänster. Totalt antal elever vid skolenheten innan utökning är 139. 

Yttrande  

Organisation och förutsättningar  

Nyetableringar eller utökningar av fristående skolverksamheter påverkar alltid den 
kommunala skolverksamheten på ett eller annat sätt. Ju mindre kommun och ju större 
skola och/eller utökning som planeras etableras, desto större påverkan. I Mariestads 
kommun finns två gymnasieskolor, den aktuella fristående skolan Vänergymnasiet och den 
kommunala gymnasieskolan Vadsbogymnasiet. Vadsbogymnasiet erbjuder tio nationella 
program samt en marinteknikutbildning med riksintag. Elevantalet på skolan är cirka 650 
elever. Upptagningsområdet är i huvudsak Mariestads kommun samt de två närliggande 
kommunerna Töreboda och Gullspång. Från de två övriga närliggande kommunerna, 
Skövde och Götene, är det mycket få elever som söker till Mariestads 
gymnasieutbildningar. Upptagningsområdet är således begränsat och i nuläget är Mariestad 
kommuns utbildningsutbud väldimensionerade. Nyetableringar och/eller utökningar av 
utbildningar skulle snabbt kunna ge negativa konsekvenser för befintliga 
utbildningsanordnare.   
 
VVS- och fastighetsprogrammet erbjuds idag inte i Mariestads kommun och de elever som 
vill läsa utbildningen kan söka den i Skövde eller Lidköping inom samverkansområdet. 
Mariestads kommun avser inte heller att erbjuda sökt program och inriktning läsåret 
2024/2025 samt läsåret 2025/2026. 
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Kompetensförsörjning  
 
Fullt utbyggd verksamhet avser två heltids yrkeslärartjänster. Vänergymnasiets planerade 
utökning är inte av den omfattningen eller inriktningen att den torde påverka tillgången på 
behöriga lärare i kommunen som helhet.  

 

Befolkningsprognos över kommunens 16-åringar de kommande fem åren 

 
År 

 
2024 

 
2025 

 
2026 

 
2027 

 
2028 

 
2029 

Antal  
 

 
244 

 
274 

 
280 

 
283 

 
262 

 
256 

Uppgifter hämtade från folkbokföringsregister 2023-03-04.  

 
Prognosen bygger på nuvarande antal barn i aktuella årskullar folkbokförda i kommunen. 
Det råder osäkerhet i prognosen gällande främst 2028 och 2029, då det under dessa år 
planeras ske en större företagsetablering i kommunen som skulle kunna medföra väsentlig 
ökad inflyttning. Det finns en politisk vision i Mariestads kommun om 40 000 invånare år 
2040. Mariestads kommun har drygt 24 000 invånare innevarande år. Om fristående 
huvudmän planerar för verksamhet utifrån en visionsbaserad ökning av elever, finns risk 
att kapacitetsutökningen sammantaget (befintliga och nya) kommer att få både 
organisatoriska och ekonomiska konsekvenser för Mariestads Kommun. 
   

Samverkansavtal och sökt program och inriktning 

Mariestads kommun har samverkansavtal med följande kommuner: Essunga, 

Falköping, Grästorp, Gullspång, Götene, Hjo, Karlsborg, Lidköping, Mariestad, 

Skara, Skövde, Tibro, Tidaholm, Töreboda och Vara, vilka samtliga ingår i 

Skaraborgs Kommunalförbund. Samverkansavtalet innebär bland annat att 

eleverna har möjlighet att söka önskat program på gymnasieskolor inom 

samverkansområdet. Det finns även en gemensam prislista inom 

samverkansområdet Skaraborg som reglerar den interkommunala ersättningen. 

Prislistans syfte är att vara ett av flera verktyg för att stärka det regionala utbudet 

och möjliggöra den fria rörligheten för elever att söka utbildningar inom 

Skaraborg på ett enkelt och smidigt sätt. Riksprislistan (genomsnittligt 

grundbelopp per program för kommunala huvudmän i Sverige) ligger till grund 

för den gemensamma prislistan.  

Inom samverkansområdet Skaraborg erbjuda VVS- och fastighetsprogrammet i Skövde, 
Gymnasium Skövde Kavelbro – inriktning VVS samt i Lidköping, De la Gardiegymnasiet 
– inriktning VVS.   

 

Sammantagen bedömning  

För att skapa ett utbildningsutbud som matchar arbetsmarknadens behov förs en dialog 
mellan Mariestads kommun, friskolor och Utbildning Skaraborg. Mariestad kommuns 
samlade bedömning är att de ekonomiska, organisatoriska och pedagogiska 
konsekvenserna för den kommunala gymnasieskolan i Mariestad, med anledning av 
Vänergymnasiets planerade utökning, inte medför påtagliga negativa konsekvenser på 
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befintliga utbildningar i dagsläget eller på längre sikt. Bedömning är gjord utifrån att 
Vänergymnasiets utökning är av begränsad omfattning.  
 

Bedömning ur miljömässig dimension 

Utbildningsnämnden har inte funnit någon särskild aspekt i frågan. 

Bedömning ur social dimension 

Utbildningsnämnden har inte funnit någon särskild aspekt i frågan. 

Bedömning ur ekonomisk dimension 

Att enskilda huvudmäns verksamheter i kommunen har goda ekonomiska 

förutsättningar är grundläggande både för en långsiktigt hållbar utveckling och 

för organisatorisk effektivitet i kommunen. 

Underlag för beslut 

Ansökan Vänergymnasiet AB – utökning av en befintlig fristående gymnasieskola.  

Remiss från Skolinspektionen. 

 

 

_________________________ 
Expedieras till: 
Skolinspektionen 
Kommunstyrelsen för kännedom 
Utbildningschef 
Avdelningschef Vadsbogymnasiet 
Skoljurist 
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Utbildningsnämnden 

UN § 87                                                   Dnr 2024/00071 

Dokumenthanteringsplan utbildningsförvaltningen 2024 

  

Utbildningsnämndens beslut 

Utbildningsnämnden beslutar anta dokumenthanteringsplanen för 
utbildningsnämndens verksamheter.      

Bakgrund 

En dokumenthanteringsplan är en del av nämndens informationsredovisning och är 
både ett styrdokument och ett hjälpmedel. Dokumenthanteringsplanen styr 
hanteringen av nämndens allmänna handlingar och är förvaltningens redskap för att 
säkerställa god hantering av framtida arkivhandlingar. 

Dokumenthanteringsplanen beskriver hur verksamhetens handlingar, fysiska som 
digitala, förvaras och om de ska bevaras eller gallras/raderas efter en viss angiven tid.   
 
Bedömning ur miljömässig dimension 

Ingen bedömning är gjord utifrån denna dimension.    
 
Bedömning ur social dimension 

Ingen bedömning är gjord utifrån denna dimension.    

 
Bedömning ur ekonomisk dimension 

Ingen bedömning är gjord utifrån denna dimension. 

Arbetsutskottets förslag 

Beslutet överensstämmer med arbetsutskottets förslag. 

Behandling på sammanträdet 

Ordförande Anette Karlsson (M) tar upp arbetsutskottets förslag till beslut och finner att 
nämnden beslutar enligt förslaget. 

Underlag för beslut 

Tjänsteskrivelse ” Dokumenthanteringsplan för utbildningsnämndens verksamheter” 
upprättad av nämndsekreterare och utbildningschef. 

Dokumenthanteringsplan för utbildningsnämndens verksamheter. 

_________________________ 
Expedieras till: nämndsekreteraren 
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Utbildningsnämnden 

UN § 88                                                   Dnr 2023/00159 

Sammanträdestider oktober 2024 byte av dagar, 
utbildningsnämnden och arbetsutskott 

  

Utbildningsnämndens beslut 

1. Utbildningsnämnden beslutar att flytta nämndens möten i oktober och juni enligt 
följande: 

- Arbetsutskottet den 8 oktober flyttas till 1 oktober 2024.  

- Nämnden den 22 oktober flyttas till 15 oktober 2024.  

- Nämnden 11 juni flyttas till 10 juni. 

2. Utbildningsnämnden beslutar att ställa in det planerade arbetsutskottet 21 maj 
2024.                                                               

Bakgrund 

Utbildningsnämndens arbetsutskott och utbildningsnämnd i oktober och juni ligger 
fel i förhållande till kommunstyrelsens arbetsutskott och kommunstyrelsen för tertial 
1 och för att kunna anta delårsbokslutet.  

Förslag är att tidigarelägga mötena – utbildningsnämndens arbetsutskott 8 oktober 
flyttas till 1 oktober och utbildningsnämnden 22 oktober flyttas till 15 oktober.  

Utbildningsnämnden den 11 juni flyttas till 10 juni. 

Arbetsutskottet den 21 maj 2024 ställs in. Nästa arbetsutskott är planerat till 28 maj 
2024. 

Underlag för beslut 

Tjänsteskrivelse ” Byte av sammanträdesdagar i oktober 2024” upprättad av 
nämndsekreterare och utbildningschef. 

 

 

________________________ 
Expedieras till: 
Utbildningschef 
Nämndsekreterare 
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Utbildningsnämnden 

UN § 89                                                   Dnr 2024/00005 

Information 

  

 
Utbildningschef informerar om att förvaltningen väntar på beslut/besked om de av 
Skolinspektionen genomförda granskningarna av Kvarnstenen och Ullervads skolor. 

Skolinspektionen kommer inte att genomföra den planerade granskningen av 
anpassad gymnasieskola. 
 
Skoljurist informerar om ”Vad vill regeringen med sin skolpolitik” med mera. 

 

 

__________________________ 
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Utbildningsnämnden 

UN § 90                                                   Dnr 2024/00006 

Rapporter 

  

 
Inga rapporter har lämnats in till detta möte. 

 

 

_________________________ 
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Utbildningsnämnden 

UN § 91                                                   Dnr 2024/00003 

Delegationsbeslut att anmäla 

  

Utbildningsnämndens beslut 

Utbildningsnämnden godkänner redovisningen. 

Följande delegationsbeslut anmäls: 

Delegat: Rektor gy, gy sär, gr, gr sär, förskola 
 

Del nr: Ärende: Diarienr: 

C25 Anmälan av befarade kränkningsärenden enligt 
förteckning 13 april till 5 maj 2024 

UN 2023/74 (14)  

 
Delegat: Skolskjutshandläggare 
  

Del nr: Ärende: Diarienr: 

C29 Beslut skolskjutsärenden april 2024 Dnr UN 2024/46 
(12) 

 

 

 

_________________________ 
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Utbildningsnämnden 

UN § 92                                                   Dnr 2024/00004 

Handlingar att anmäla 

  

Följande handlingar anmäld: 

- Bestämmelser om arvoden för förtroendevalda. 
 

- Regler - Kurser och konferenser för förtroendevalda, Beslutad 2024-04-29. 
 

- Beslut - 202400144 - KS - § 41 Investeringar ombudgetering. 
 

- Beslut - 202400151 - KS - § 117. 
 

- MBN-2024-1170_ Datum 2024-05-03 Livs - Avgift – Efterhandsdebitering. 
 

- MBN-2024-1170_ Datum 2024-05-03 Livs – Kontrollrapport. 
 
 
 

 
_________________________ 
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Utbildningsnämnden 

UN § 93                                                   Dnr 2024/00037 

Dialogmöte Vadsbogymnasiet 

  

 
Utbildningsnämnden har dialog med rektorer inom gymnasiet gällande trygghet och 
studiero i skolan. 

 

 

________________________ 
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Utbildningsnämnden 

UN § 94                                                   Dnr 2023/00123 

Verksamhetsbesök - Vadsbogymnasiet 

  

Utbildningsnämndens beslut 

Utbildningsnämnden noterar informationen. 

Bakgrund 

Utbildningsnämnden har beslutat om flera verksamhetsbesök under läsåret 2023/24. 

Denna gång besöks Vadsbogymnasiet. 

 

 

_________________________ 

 

 


